
   

Verbalmønstre: verber + ing-form eller infinitiv (navnemåde) 

Verber der kun kan følges af ing-form: 

Admit, appreciate, avoid, consider, deny, dislike, enjoy, escape, finish, give up, (can’t) help, keep on, 

imagine, mind, postpone, resent, risk, (can’t) stand, suggest  

Eksempel: I denied having taken the money + They considered selling their house 

Verber der kun kan følges af infinitiv: 

Afford, agree, fail, help, manage, pretend, promise, refuse, wish 

Eksempel: She completely failed to impress me + He will help me cut (to cut) the lawn 

Verber der kan følges af både ing-form  eller infinitiv: 

Begin, cease, continue, intend, start 

Eksempel: It began to rain + It began raining 

Verber der kan følges af både ing-form eller infinitiv – men hvor der er større eller mindre 

betydningsforskelle: 

• Remember og forget 

Ing-form hvis der refereres der til en erindring om noget i fortiden: I still remember buying my first bicycle 

Infinitiv hvis betydningen er huske/glemme at gøre noget: You must remember to take me to school 

tomorrow 

• Go on 

Ing-form i betydningen er fortsætte med: She went on talking 

Infinitiv i betydningen gå over til: Later she went on to talk about other problems 

• Stop 

Ing-form I betydningen holde op med: I stopped running 

Infinitiv i betydningen standse for at: I stopped to rest 

• Try 

Ing-form i betydningen forsøge sig med: I tried sending her flowers, but she wouldn’t see me 

Infinitiv i betydningen forsøge at: I tried to to change the wheel, but my hands were too cold 

• Dread, like, love, hate, prefer 

Ing-form når der er tale om en general følelse eller holdning 

Infinitiv når der er tale om en bestemt handling 

• Regret 



   

Ing-form i betydningen fortryde: I regret leaving the school at 15 – it was a big mistake 

Infinitive I betydningen beklage: We regret to inform you that you have overdrawn your account 

• Advise, allow, permit, forbid 

Ing-form når de ikke har indirekte objekt: The headmaster has forbidden smoking 

Infinitiv når de har indirekte objekt: The headmaster has forbidden students to smoke 

 


